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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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§ 2  Skötsel och nyplantering av bärbuskar och fruktträd i Hökarängens 

parker. Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om skötsel och nyplantering av bärbuskar och fruktträd i 

Hökarängens parker. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast inleda en dialog med 

förslagsställarna parallellt med att frågan om den nya parkleksbyggnaden vid Fagerlid 

klargörs.  

3. Nämnden har avslutningsvis tidigare uttalat att det bör ”finnas uttalade mål och 

program för att plantera fruktträd och nötbärande träd samt bärbuskar i anslutning till 

parker och alla gröna stråk”. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag vill förslagsställaren gärna ha en dialog med förvaltningen om 

skötseln av fruktträd och bärbuskar i Hökarängens parker, och även att det planteras nya 

ätbara växter. 

 

Förvaltningen välkomnar en sådan dialog. En liknande dialog i Gubbängen ledde till ett 

brukaravtal för ett antal äppelträd. Plantering av nya ätbara växter finns inplanerat i 

exploateringsnämndens upprustning av lekplatsen Kryddboden. När det gäller plantering 

vid parkleken Fagerlid bör man avvakta utredningen om utformning och placering av en 

ny parkleksbyggnad. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-23. 

Dnr 1.2.4-41/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 och 3 i BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med 

ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 3  Parklekarnas öppettider bör förbättras. Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att parklekarnas öppettider bör förbättras. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att parklekarnas öppettider bör förbättras med fler 

helgöppna parklekar. Förvaltningen ser regelbundet över att utbudet av 

fritidsverksamheter svarar mot efterfrågan. Till följd av ett stort besökstryck kommer 

parkleken Starrmyran från och med i höst att ha öppet även på söndagar under perioderna 

september–november och mars–maj.  

 

Ett beslut om ännu fler helgöppna parklekar skulle förutsätta en ny prioritetsordning när 

det gäller syfte och målgrupp för verksamheten och en omfördelning av resurser. Fler 

helgöppna parklekar skulle få konsekvenser för deras verksamhet på vardagar som 

innefattar förebyggande sociala insatser för barn, familjer och ungdomar.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-12. 

Dnr 1.2.4-219/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4  Ny förskola vid Sköndalsvägen 130 i Sköndal. Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola vid Sköndalsvägen 130 i Sköndal enligt 

förvaltningens förslag.  

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om hyresmedgivande 

avseende förskolan.  

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförande och teckna hyresavtal 

med Skolfastigheter i Stockholm AB avseende förskolan. 

 

Ärendet 

I Sköndal finns ett stort behov av nya förskoleplatser på grund av nybyggnation och som 

ersättning för både permanenta och tillfälliga förskolelokaler. Våren 2013 uppdrog 

nämnden åt förvaltningen att av SISAB beställa utredningshandlingar och hyresoffert för 

en konceptförskola med sex avdelningar på Sköndalsvägen 130, där paviljongförskolan 

Håven ligger idag. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden inrättar den föreslagna 

förskolan och ger förvaltningen i uppdrag att beställa genomförande och teckna hyresavtal 

med SISAB. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-24. 

Dnr 2.6-74/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Utbyggnad av förskolan Ängen på Gubbängsvägen 111 i Gubbängen. 

Reviderat inriktningsbeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vid förskolan Ängen på Gubbängsvägen 

111 (tidigare gatunummer 107) i Gubbängen planera för avveckling av befintlig paviljong 

om två avdelningar, rivning av befintlig permanent förskolebyggnad med tre avdelningar 

samt av SISAB beställa förslagshandlingar och hyresoffert för en ny permanent förskola 

med åtta avdelningar på samma plats. 

 

Ärendet 

Den 12 juni 2014 behandlade stadsdelsnämnden ett ärende om utveckling av 

förskoleområdet Gubbängen. Förutsättningarna för de beslut nämnden då fattade om 

avveckling av befintlig paviljong och nybyggnation vid förskolan Ängen i Gubbängen har 

förändrats. SISAB har utrett statusen vid befintlig permanent byggnad, som visat sig vara 

i mycket dåligt skick. Varken SISAB eller förvaltningen anser att det är ekonomiskt 

försvarbart att åtgärda byggnaden. Istället förslås att den rivs och ersätts med en ny 

modern förskolebyggnad med åtta avdelningar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-24. 

Dnr 2.6-342/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Postiljonen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av avtal och verksamhet 

avseende Attendo Sverige AB:s drift av Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Attendo Sverige AB:s drift av 

Postiljonens vård- och omsorgsboende.  

 

Både verksamhet och avtal har följts upp. Förvaltningen bedömer att entreprenören 

bedriver en väl fungerande verksamhet där dokumentationen är god och där boende 

erbjuds vård och omsorg av god kvalitet och ett stort utbud av aktiviteter. Inga brister 

kvarstår från förra året. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-16. 

Dnr 1.2.1-312/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Rutin för facknämndernas hantering av medborgarförslag. Skrivelse till 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till skrivelse till kommunstyrelsen 

med förslag om formaliserade rutiner hos facknämnderna för deras hantering av 

medborgarförslag som sänds vidare till dessa nämnder av stadsdelsnämnderna. Skrivelsen 

biläggs protokollet och skickas till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Medborgarförslag som faller utanför stadsdelsnämndens ansvar skickas vidare till den 

facknämnd som ansvarar för frågan. Det vore bra om facknämnderna hade formaliserade 

rutiner för hur de hanterar sådana förslag. Det skulle göra det enklare för både 

förslagsställare, nämnd och förvaltning att följa vad som händer med förslaget.  

 

Stadsdelsnämndens demokratiråd har diskuterat frågan och nämnden har därefter 

uppdragit åt förvaltningen att ta fram en förslag till skrivelse så att nämnden kan vända sig 

till kommunstyrelsen i frågan.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-25. 

Dnr 1.2-328/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Ersättaryttrande 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi instämt i förvaltningens förslag och 

nämndens beslut. 
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§ 8  Fortsatta webbsändningar av stadsdelsnämndens sammanträden? 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av resultatet av 

webbsändningarna av nämndens sammanträden. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att se över kommunikationen av 

webbsändningarna externt med fokus att öka antalet unika tittare. 

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att se över samtlig extern kommunikation med 

fokus att göra Farstas invånare mer medvetna om stadsdelsförvaltningens och 

stadsdelsnämndens verksamhet samt invånarnas möjlighet att påverka dessa.  

4. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra de behov av förändringar som kan 

komma att klarläggas i samband med ovanstående översyner av den externa 

kommunikationen av nämndens och förvaltningens verksamhet. 

5. Nämnden fortsätter webbsändningarna fram till årsskiftet 2016-2017. 

6. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att till nämndsammanträdet i januari månad 

återkomma med en utvärdering av höstens webbsändningar för vidare hantering av 

frågan.  

 

Ärendet 

Sedan augusti 2012 har den öppna delen av stadsdelsnämndens sammanträden webbsänts. 

Syftet har varit att göra dem mer tillgängliga för fler invånare. Sammanträdena har filmats 

och kunnat följas både i realtid och i efterhand. Den aktuella årskostnaden för 

webbsändningarna är cirka 90 000 kronor.  

 

Den tillgängliga statistiken har brister – den visar antalet inloggningar i realtid och totalt, 

inte hur många unika personer som har tittat. Man kan ändå se att intresset för 

sändningarna minskade ganska omgående efter start och att det därefter har legat på en 

konstant låg nivå, med tio inloggningar eller färre i realtid vid över hälften av 

sammanträdena. 

 

Med detta som underlag överlämnar förvaltningen till nämnden att ta ställning till om 

webbsändningarna ska fortsätta eller inte. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-25. 

Dnr 1.2-329/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2-6 i BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att webbsändningarna av nämndens 

sammanträden ska upphöra. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist 

(KD) med ett ersättaryttrande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden beslutar att upphöra med webbsända nämndsammanträden. 
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§ 9  Tillfällig ledamot och ersättare i sociala delegationen samt tillfälligt 

förordnande och delegering 

 

BESLUT 

1. För perioden 15-22 juli 2016 utser stadsdelsnämnden tillfälligt ersättaren Pelle 

Pettersson (S) som ledamot i nämndens sociala delegation istället för Karin Lekberg 

(S), och ersättaren Laura Roselli (V) som ersättare i sociala delegationen istället för 

Giacomo Bastreri (MP). Från och med den 23 juli återinträder Karin Lekberg och 

Giacomo Bastreri i sina respektive uppdrag. 

2. Stadsdelsnämnden förordnar ledamoten Leif-Åke Andersson (M) med rätt att under 

perioden 15-22 juli 2016 fatta beslut om  

 omedelbart omhändertagande enligt 6 § LVU 

 var och hur vården ska ordnas enligt 11 § LVU 

 tillfälligt flyttningsförbud enligt 27 § LVU 

 begäran om biträde av polismyndighet för att genomföra     beslut om vård eller 

omhändertagande enligt 43 § 2 punkt LVU 

 omedelbart omhändertagande enligt13 § LVM. 

3. Stadsdelsnämnden delegerar till ledamoten Leif-Åke Andersson (M) rätten att under 

perioden 15-22 juli 2016 fatta beslut om 

 upphörande av omedelbart omhändertagande enligt 9 § LVU 

 upphörande av tillfälligt flyttningsförbud enligt 30 § LVU. 

 

Ärendet 

För att det ska finnas tillräckligt många personer på plats för att kunna genomföra 

eventuellt extra sammanträden med nämndens sociala delegation under alla vardagar i 

sommar behöver en ledamot tillfälligt utses istället för Karin Lekberg (S) och en ersättare 

istället för Giacomo Bastreri (MP) under perioden 15-22 juli.  

 

Det behöver även finnas tillräckligt antal personer som har rätt att fatta vissa brådskande 

beslut varje dag under sommaren. Därför behöver ytterligare en ledamot i nämnden få 

förordnande och delegeringar under perioden 15-22 juli motsvarande det beslut som 

nämnden fattade vid sammanträdet den 4 januari i år.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden tillfälligt utser ledamot och ersättare i sociala 

delegationen samt beslutar om tillfälligt förordnande och delegering enligt förslag från 

partierna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-26. 

Dnr 1.1-331/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Ny ledamot i stadsdelsnämndens demokratiråd 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser ersättaren Stefan Back (L) som ny ledamot i nämndens 

demokratiråd istället för ersättaren Lars Hultkvist (KD) som avsagt sig uppdraget. 

 

Ärendet 

Allianspartierna föreslår att nämnden utser ersättaren Stefan Back (L) som ny ledamot i 

stadsdelsnämndens demokratiråd istället för ersättaren Lars Hultkvist (KD), som anmält 

att han vill lämna uppdraget. Nämnden föreslås besluta enligt partiernas förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-25. 

Dnr 1.1-332/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Ekonomisk månadsrapport maj 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för maj 2016. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa en budget i balans. Inom äldreomsorgen 

har antalet placeringar i heldygnsomsorg minskat med tio platser sedan april och ligger nu 

i genomsnitt 14 platser över planeringsnivån som är 510. Antalet hemtjänsttimmar 

överskrider också budget och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett underskott om 

5,0 mnkr. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 9,0 mnkr. 

Extra budgettilldelning från Migrationsverket för ökade kostnader på grund av 

flyktingmottandet under 2015 förbättrar prognosen inom individ- och familjeomsorg. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-08. 

Dnr 1.2.1-157/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 12  Årsrapport 2015 Farsta stadsdelsnämnd. Yttrande över Stadsrevisionens 

rapport 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens årsrapport 2015 för Farsta stadsdelsnämnd. 

2. Nämnden konstaterar att det av revisionen uppmärksammade upphandlingsbeslutet av 

ett ramavtal för städtjänster i verksamhetslokaler fattades under föregående 

mandatperiod den 28 augusti 2014. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet under 2015 och bedömt att 

verksamheten i allt väsentligt har bedrivits ändamålsenligt men att det ekonomiska utfallet 

inte är helt tillfredsställande. 19 av kommunfullmäktiges 23 verksamhetsmål har uppnåtts 

helt, övriga har uppnåtts delvis. Vissa brister har noterats men de är inte av sådan 

omfattning att de väsentligt påverkar bedömningen av verksamhetens resultat. 

 

Nämndens interna kontroll har varit tillräcklig. Bokslut och räkenskaper bedöms i allt 

väsentligt vara rättvisande och följer gällande regler och god redovisningssed.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-20. 

Dnr 1.4-279/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 i BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med 

ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 13  Utveckling av hemtjänst. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till utveckling av hemtjänst. 

 

Ärendet 

Äldrenämnden har presenterat ett antal förslag till utveckling av hemtjänsten i staden, 

utifrån de uppdrag nämnden fick av kommunfullmäktige i 2015 års budget för 

Stockholms stad.  

 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till förslagen, som väntas öka den enskildes inflytande 

och minska administrationen. Samtidigt föreslår förvaltningen bland annat en skärpning 

av de planerade förändringarna för registrering av utförd tid hos den enskilde, för att 

säkerställa att alla hanterar bestämmelserna lika.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-22. 

Dnr 1.5.1-207/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag. 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Samhällets utveckling med fler äldre, ökad medellivslängd, förbättrad hälsa långt upp i 

åldrarna och den stora och positiva utvecklingen av hälso- och sjukvård som ger även 

svårt och kroniskt sjuka en ökad livslängd har medfört helt förändrade förutsättningar för 

hemtjänsten. Flertalet äldre personer vill också bo kvar i sina egna hem så länge som 

möjligt.  
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Hemtjänsten har utvecklats från att vara till stora delar inriktad på hjälp i hushållet till att 

bli en alltmer kvalificerad tjänst som ger vård och omsorg till ibland svårt sjuka personer i 

deras hem och som förutsätter både medicinsk- och omsorgskompetens hos personalen.  

 

Utgångspunkten i en bra hemtjänstverksamhet ska vara att omsorgen bygger på den äldres 

behov och på en bra relation mellan den äldre och personalen hos utföraren. Den äldre ska 

ha valfrihet att välja både utförare av beviljad hemtjänst och själva innehållet i tjänsterna. 

Personalen ska ha hög kompetens och kunskap om den äldres livssituation och önskemål, 

så att omsorgen blir flexibel, ges med inlevelse och professionellt kunnande för ökat 

välbefinnande för den äldre.  

 

Val av upphandlingsform för hemtjänst 

 

Det gläder oss att äldreförvaltningen bedömer att upphandling av hemtjänst enligt LOV 

har stora fördelar och att förvaltningen därmed föreslår att den rödgrönrosa majoriteten 

bibehåller LOV som upphandlingsform. Fördelarna att med LOV kunna skapa god 

kvalitet, utbud och kontinuitet för brukarna känns nu en gång för alla bevisade.   

 

Samtidigt kan vi konstatera att den rödgrönrosa majoriteten väljer att försvåra för 

framförallt nya och mindre aktörer inom hemtjänsten genom att ställa ett antal krav som 

inte känns relevanta eller rimliga. För oss i Alliansen är utgångspunkten med förändringar 

inom hemtjänsten att omsorgen om de äldre ska bli bättre. Vi ställer oss tveksamma till på 

vilket sätt ett antal av de föreslagna förändringarna i förfrågningsunderlaget för 

upphandling av hemtjänsten enligt LOV kommer de äldre till godo i form av ökad kvalitet 

i omsorgen eller ökad valfrihet av utförare. 
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§ 14  Detaljplan för område vid Klockelundsvägen, Larsboda 2:3 m fl i Larsboda. 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till detaljplan för område vid Klockelundsvägen, Larsboda 2:3 m fl i 

Larsboda. 

2. Nämnden anför att staden ska medverka aktivt till att SISAB etablerar en friliggande 

förskola för att säkerställa en långsiktig och pedagogisk ändamålsenlig lokallösning 

mot bakgrund av att det förekommit att förskolor fått kraftigt höjda lokalhyror eller 

sagts upp från förhyrda lokaler av den karaktär som omnämns i detaljplaneförslaget. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan för ett större område vid 

Klockelundsområdet i Larsboda. Planen omfattar cirka 500 lägenheter, två förskolor, 

parkeringshus, lagerhotell, fördelningsstation och pumpstation. Den förutsätter att 

handelsträdgården Plantagen och Larsboda fritidsträdgårdar flyttas. Strandområdet vid 

Drevviken utvecklas till en allmän park som ökar de rekreativa gröna ytorna i Farsta. 

 

Förvaltningen är sammantaget positiv till förslaget men anser att en friliggande förskola 

borde inrymmas istället för de två mindre förskolor som föreslås på bottenvåningar i 

bostadshusen. Gårdarna blir små och förskolan i västra delen är bullerutsatt och placerad i 

ett olämpligt läge i området.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-05-23. 

Dnr 1.5.3-273/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 i BESLUT ovan. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg 

(L), liksom även Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från samtliga partier. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 15  Deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av Farstas deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2016 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att uppmärksamma framgångsrik 

verksamhetsutveckling. Att delta innebär för de flesta ett stort steg framåt i 

utvecklingsarbetet. Det ger en genomlysning av verksamheten och skapar engagemang 

bland medarbetarna.  

 

Bidragen bedöms av examinatorer i de fem tävlingsklasserna  

förskola, skola, äldreomsorg, socialtjänst och stöd och service till personer med funktions-

nedsättning samt andra verksamheter, exempelvis administration, stadens bolag och 

tekniska verksamheter.  

 

Farsta tävlar i år med tre bidrag: 

 Enheten för ekonomiskt bistånd 

 Familjestödsenheten 

 Farsta grupp- och servicebostäder och Brevduvans dagliga verksamhet 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-08. 

Dnr 1.2-372/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

16 JUNI 2016 

SIDA 20 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 16  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 8 juni 2016 

 

Pensionärsrådets protokoll den 7 juni 2016 

 

Demokratirådets protokoll den 24 maj 2016 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 11 maj 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2016-05-30. 

Dnr 1.1-32/2016 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 3-30 maj 2016, enligt 

nämndens delegering. 

 

1. 2016-05-16: Förlängningsavtal med Sveab AB avseende markarbeten vid 

parkinvestering. Dnr 2.2.1-303/2016 

2. 2016-05-23: Tillförordnade stadsdelsdirektörer under perioderna 30 maj – 7 juni (Pär 

Dahlqvist), 27 juni – 3 juli (Per-Ove Mattsson) och 25 juli – 14 augusti (Lena Rabe). 

Dnr 1.1-340/2016 

3. 2016-05-26: Ändrad vidaredelegering av beslutanderätt inom områdena vuxna – 

utredning och öppenvård samt socialpsykiatri. Dnr 1.1-327/2016 
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ÖVRIGT 

 

§ 17  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Med utgångspunkt från ett par skrivelser från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet vid nämndsammanträdet den 19 maj informerade förvaltningen dels om 

sommarverksamhet för ungdomar och äldre ungdomar, dels om sommarens städning vid 

strandbad och plaskdammar. Mariana Moreira Duarte (MP) ställde några följdfrågor om 

bland annat fritidsgårdarna Morris och Tuben och fick svar av förvaltningen. 

 

Förvaltningschef Kerstin Sandström meddelade att nämnden via mejl tidigare under 

dagen fått det utlovade svaret på den frågan som Lisbeth Crabo Ljungman (M) ställde när 

nämnden behandlade ärendet om årets föreningsbidrag den 4 februari. Frågan gällde 

föreningen Abai, och Lisbeth hade påmint om frågan vid förra sammanträdet den 19 maj. 

 

Avdelningschef Jonas Wilhelmsson besvarade en tidigare fråga från Lisbeth Crabo 

Ljungman (M) om hur de statliga medlen för ökad bemanning inom äldreomsorgen 

används. 

 

Inför sammanträdet hade Moderaterna lämnat in följande fråga, som ställdes av Lisbeth 

Crabo Ljungman. 

 

Ensamkommande i Farsta? 

”Flyttkarusellen av barnen har gjort att Stockholms stadsdelar och länets kommuner 

inte kan svara på hur många ensamkommande flyktingbarn som faktiskt bor i den 

egna området.” ur mitt i Söderort Farsta 7 juni 2016.  

 

”Det är rörigt. Det är en stor utmaning för oss att försöka komma till rätta med, 

säger Gunilla Olofsson på avdelningen för stadsövergripande sociala frågor” .” ur 

mitt i Söderort Farsta 7 juni 2016. 

 

I tidningen kan man också läsa att såvitt man vet bor endast en handfull 

ensamkommande barn/ungdomar i innerstaden trots att man där egentligen har 

någon sorts ansvar för ca 600 – 700 unga. Vi vill gärna veta hur många som i snitt 

bodde i Farsta under de fem första månaderna. 

 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson svarade och redogjorde för hur det fungerar med 

mottagandet av ensamkommande flyktingbarn, fördelningen mellan stadsdelsnämnder 

och att varje nämnd ansvarar för återsökning från Migrationsverket för kostnader i 

samband med mottagandet av de barn och ungdomar som nämnden har tilldelats. 

 

Peter Öberg (L) undrade varför nämnden inte fått förslaget om biogasanläggning i 

Högdalen på remiss. Stadsbyggnadsnämnden behandlade frågan vid sitt sammanträde 

tidigare idag, utan att Farsta alls har tillfrågats. Ordföranden höll med om att det var 

olyckligt men menade att frågan om remissen bör ställas till stadsbyggnadskontoret. 
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Lars Hultkvist (KD) undrade om förvaltningen har några planer för att minska 

skadeverkningarna av rådjur, inte minst med tanke på förslag om plantering av bärbuskar, 

ätliga växter och fruktträd. Förvaltningschefen hänvisade till trafikkontorets 

skadedjursgrupp. 

 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) påtalade att alla bänkar längs Drevviken är nerklottrade och 

att det är skräpigt på marken. 

 

Förvaltningschefen rapporterade om en mycket positiv träff med ungdomsrådet och om 

rådets imponerande arbete och idéer de har för vad de vill satsa på. Bland annat handlar 

det om kommunikation mellan ungdomar i området, och även mellan ungdomar och äldre 

i trygghetsfrågor. Rådets styrelsen består just nu av elva ungdomar. De hälsar att de gärna 

vill träffa nämnden, att de inte vill ha en ”kontaktperson” utan en bredare kontaktyta. De 

kommer därför att bjuda in nämnden i höst så att förtroendevalda och ungdomar får en 

chans att lära känna varandra. 

 

Ordföranden tackade nämnd och förvaltning för det gångna halvåret, och riktade ett 

särskilt tack till avdelningschef Birgitta Thulén som slutar i Farsta. Nämnd och 

förvaltning önskade varandra en riktigt skön sommar. Ordföranden avslutade den öppna 

delen av sammanträdet. 

 

 

 


